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Geachte heer Pauw, 

 
Hierbij ontvangt u de beantwoording van de artikel 39 vragen die u op 23 maart 2022 

heeft gesteld over Dupont Chemours. 

 
Vraag 1. Kunt u aangeven welke acties het college heeft ondernomen ten aanzien van 
een opvolging van de bloedonderzoeken. Met andere woorden op welke wijze wordt er 
onderzocht of en zo ja met welke mate de PFOA waarde in het bloed van omwonende 
sinds 2017 daalt, stijgt of gelijk blijft? 
 

De deelnemers van de eerdere bloedonderzoeken hebben, zoals destijds afgesproken, 

de mogelijkheid gehad om hun bloed nogmaals te laten onderzoeken op PFOA. Hier 
heeft in 2021 een aantal gebruik van gemaakt. Er loopt momenteel hierover verder 

geen onderzoek.  
 
Vraag 2. Het onderzoek uit 2017 werkte met grenswaarde die veel hoger lagen dan nu, 
bent u het met ons eens dat een vervolg onderzoek met de huidige nieuwe 
grenswaarde noodzakelijk is en wellicht ook zelfs beter inzicht kan geven in de uitslagen 
uit 2017? 
 

GGD Zuid-Holland Zuid en het RIVM hebben in 2016 ontraden om bloedonderzoek naar 
PFOA aan te bieden aan inwoners. In 2017 en 2021 heeft de gemeente Sliedrecht toch 

de mogelijkheid geboden voor bloedonderzoek. De argumenten van GGD Zuid-Holland 

Zuid en het RIVM gelden nog steeds: er is op basis van het gemeten gehalte in het 
bloed geen goede vertaling mogelijk naar het gezondheidsrisico op individueel niveau. 

Daarnaast is er geen behandeling mogelijk om PFAS sneller uit het lichaam te krijgen. 
Het enige handelingsperspectief voor inwoners is het beperken van de blootstelling aan 

PFAS via o.a. consumentenproducten. Dit advies geldt voor iedereen en is niet 

afhankelijk van het PFAS-gehalte in bloed. Omdat er geen goede vertaling mogelijk is 
naar het gezondheidsrisico op individueel niveau, wordt een vervolgonderzoek niet 

noodzakelijk geacht.  
 
Vraag 3. Hebben wij het goed begrepen dat de vordering, op Dupont/Chemours, van 
het Sliedrechts bloedonderzoek nu opgenomen is in de collectieve rechtszaak? Graag 
daarnaast ook een stand van zaken maart 2022 ten aanzien van deze vordering. 
 
Zoals eerder met u gedeeld maken alle schadeposten, dus ook de kosten van het 

bloedonderzoek, deel uit van de vordering op DuPont/Chemours. Voor verdere 
informatie verwijzen wij u naar de eerdere Logboeken Chemours die conform 

toezegging aan de gemeenteraad van 12 april 2016 periodiek aan de gemeenteraad 

zijn gezonden. Voor informatie over de stand van zaken van dit dossier verwijzen wij u 
naar het nieuwe Logboek Chemours dat in week 14 met uw raad zal worden gedeeld.  

 
Vraag 4. Chemours stelt dat, volgens afspraak, het doel om in 2021 99% minder GenX 
uit te stoten is behaald * Kunt u dat bevestigen? Daarnaast is onze vraag of het mogelijk 
is te bepalen welke gevolgen het uitstoten, van de legale 1 % ( 5,4 kilo GenX), zijn voor 
de gezondheid van onze inwoners. * bron www.burenraad.nl 
 

http://www.sliedrecht.nl/
http://www.burenraad.nl/


Ons doel is om de emissie van (potentieel) zeer zorgwekkende stoffen zoals GenX naar 
nul te brengen. Per 1 april 2022 bedraagt de vergunde emissie van GenX (HFPO-DA) 

5,4 kilogram. Dat is een reductie van meer dan 99% van deze stof ten opzichte van de 
revisievergunning uit 2013. Of Chemours in 2021 het doel om 99% minder GenX uit te 

stoten heeft behaald, moet blijken uit de wettelijk verplichte jaarrapportage van de 

emissiegegevens over 2021, die uiterlijk 1 april 2022 ingeleverd moet zijn. Deze 
gegevens worden na ontvangst door DCMR, in mandaat namens provincie Zuid-Holland 

gecontroleerd.  
 

Het RIVM heeft in 2016 een inschatting gemaakt van het gezondheidsrisico van de 

emissie van GenX door Chemours, zie https://www.rivm.nl/genx/lucht. De conclusie 
was dat op basis van de beschikbare informatie geen gezondheidsrisico te verwachten 

is voor de omwonenden door blootstelling aan GenX (FRD 903). Het RIVM kan een 
actualisatie uitvoeren van deze beoordeling op basis van actuele emissie informatie en 

een actuele gezondheidskundige grenswaarde voor GenX. Gemeente(n) kunnen hiertoe 
opdracht verlenen aan het RIVM. De gebruikelijke lijn is om hierin gezamenlijk op te 

trekken met de overige gemeenten Dordrecht, Papendrecht en Molenlanden. Op dit 

moment ligt een dergelijke opdracht niet op tafel. 
 
Vraag 5. In diverse Collegebrieven en bij berichten in de media werd door het college 
gewezen op de samenwerking met andere gemeenten in de strijd tegen 
Dupont/Chemours. Op welke wijze is de gemeente Sliedrecht betrokken bij het 
vervolgonderzoek van Dordrecht over o.a. de Sliedrechtse de moestuinen? 
 

U bent eerder op de hoogte gebracht van dit vervolgonderzoek in het Logboek 
Chemours van 7 december 2021. Het betreft hier geen vervolgonderzoek van alleen 

gemeente Dordrecht, maar een gezamenlijk vervolgonderzoek in opdracht van 
gemeenten Dordrecht, Papendrecht, Molenlanden en Sliedrecht. Gemeente Sliedrecht 

is dan ook volledig betrokken bij het vervolgonderzoek.   

 
Vraag 6. Indien de gemeente Sliedrecht niet betrokken is bij dit onderzoek is onze vraag 
of u contact wil zoeken met de gemeente Dordrecht en dat alsnog wil organiseren. In 
beide gevallen is ons verzoek het aangekondigde rapport Grond en Wateronderzoek 
van Tritium en Arcadis bij publicatie te delen met de gemeenteraad.  Om dat onze 
expertise beperkt is graag met een oordeel van onze expert van MOB. 
 

De gemeente Sliedrecht is wel betrokken bij dit onderzoek. Het onderzoek over grond 
en water, alsmede het gewasonderzoek, wordt op het moment van publicatie met uw 

raad gedeeld met een schriftelijke toelichting. Voor de moestuineigenaren en bewoners 

wordt ook een openbare informatieavond georganiseerd na de publicatie van het 
onderzoek. Ook hierin trekken de gemeenten Dordrecht, Papendrecht, Molenlanden en 

Sliedrecht gezamenlijk op. Wij vertrouwen op de expertise van de betrokken 
organisaties. Een verzoek om een oordeel van MOB ligt niet op tafel.  

 
 

 

Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Sliedrecht, 

De secretaris,                     De burgemeester, 
 

 

 
 

N.H. Kuiper mca mcm         mr. drs. J.M. de Vries 
 

https://www.rivm.nl/genx/lucht

